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Protokół Nr XXIV/17 

z XXIV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 22 lutego 2017 r. w godzinach od 12.00 do 15.30  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXIV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 

P.Tadeusza Synorackiego, Prezesa Stowarzyszenia Uczniom im.Jana Pawła II – P.Leszka 

Bodusa, P.Tomasza Kozłowskiego – szefa sztabu Gminnego Wielkiej Orkiestry Swiątecznej 

Pomocy, dyrektora Szkoły Podstawowej w Mieścisku – Jadwigę Soczka, dyrektora Gimnazjum 

w Mieścisku – P.Grażynę Jurga, sołtysów wsi oraz wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 

sesji obecnych jest 15 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 

prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad, jaki radni i goście otrzymali z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy wniósł dodatkowo projekt uchwały 

w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy Mieścisko środków finansowych 

wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług VAT dla samorządowego zakładu 

budżetowego. 

Skarbnik Gminy w uzupełnieniu do wprowadzonego projektu uchwały dodała, że ma to 

związek z centralizacją od 1 stycznia 2017 roku podatku VAT i dotyczy Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Gołaszewie. 

- radny Rodzewicz – prosił o wyjaśnienie jakich jednostek dotyczy w/w centralizacja i czy 

wchodzi w to też Gminna Biblioteka Publiczna ? 
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- Skarbnik Gminy – w odpowiedzi wyjaśniła, że pod centralizację podatku VAT weszły jednostki 

oświatowe, Ośrodek Pomocy Społecznej i Zakład Aktywności Zawodowej. Gminna Biblioteka 

Publiczna jest to odrębna osoba prawna i ona rozlicza się bezpośrednio. 

Po tych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zasad ustalania i 

przekazywania z budżetu Gminy Mieścisko środków finansowych wynikających z rozliczenia 

podatku od towarów i usług VAT dla samorządowego zakładu budżetowego. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do 

porządku obrad w/w uchwały. 

Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. 

Porządek obrad XXIV sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

 2  Stwierdzenie quorum. 

 3. Przedstawienie porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy – możliwość  

    wprowadzenia zmian. 

 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji mienia. 

 9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  

    międzysesyjnym. 

10. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci prowadzonych przez Gminę Mieścisko 

szkół podstawowych i klas dotychczasowego gimnazjum oraz określenia granic ich obwodów do 

nowego ustroju szkolnego, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne 

przedszkole, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Mieścisko, 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/143/16 Rady Gminy Mieścisko z dnia 14 grudnia 

2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystywania dotacji dla publicznych szkół podstawowych, publicznych przedszkoli i 

publicznych innych form wychowania przedszkolnego,  prowadzonych na terenie Gminy Mieścisko 

przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego, 

14.Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2017 roku, 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Mieścisko w dzierżawę części 

nieruchomości, na których posadowiona została sieć wodociągowa, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres powyżej trzech lat 

nieruchomości w Gorzewie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy Mieścisko środków 

finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług VAT dla samorządowego zakładu 

budżetowego. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20.  Zakończenie. 

 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do wglądu 

w biurze Rady Gminy. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym Przewodnicząca 

Rady postawiła wniosek o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 

odczytywania. 

Po przyjęciu protokołu z ostatniej sesji Rady Przewodnicząca Rady poinformowała, że na dzisiejszej 

sesji wśród gości jest P.Tomasz Kozłowski który jest szefem sztabu Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy w Mieścisku. Jego zaproszenie na sesję jest podyktowane złożeniem gratulacji i podziękowania 

na ręce szefa sztabu WOSP i wszystkich wolontariuszy z okazji zebrania znaczącej kwoty 45.627,02 zł 

jaką gmina osiągnęła w tegorocznej XXV edycji WOŚP. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

-  radny Rodzewicz: 

1) sprawa ulicy przy ORLIKU – „można podziękować za ulicę za ORLIK-iem, ale proszę zobaczyć w 

dalszym ciągu jak ona wygląda ? Zniknął jeden problem, że nie trzeba wyciągać samochodu, a resztę 

pozostało bez zmian jeśli chodzi o naprawę”; 

2) Posterunek Policji jest w gestii gminy – „proszę zobaczyć jak rynna wygląda, jak ściana  wygląda ?, 

jak leci. Wystarczy tylko -5 C mrozu i całego tynku na ścianie nie ma”; 

3) „to, że nie zostały na ulicach w okresie jesiennym naprawione wszystkie uszkodzenia na ulicach 

skutkuje tym, że przymrozki spowodowały, że dziury w wielu miejscach powiększyły się i asfalt się 

sypie”; 

4) w związku ze zmianą ustawy o ochronie środowiska tj. wycince drzew prosiłbym o informację jak to 

wygląda w gminie Mieścisko ? 

- radny Kalka -  zapytał w imieniu mieszkańców ul.Pokoju czy będą w tym roku odnawiane poziome 

oznakowania (przejścia dla pieszych) bo w niektórych miejscach już ich nie widać ?Mieszkańcy jadący 

samochodem wiedzą, ale gorzej jest z osobami spoza gminy; 
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- radna Mączyńska -  na ul.Hanki Sawickiej asfalt uległ rozpadowi na wysokości od dawnego wjazdu do 

DINO; 

- radny Górski – w sprawie oznakowani ulic na Osiedlu Michałowskim – chodzi o tabliczki z numerami 

posesji. Podobna sprawa z asfaltem gdzie też się rozjeżdża; 

- radna Chelwing – zgłosiła bardzo duże dziury na ul.Lipowej w Popowie Kościelnym oraz wnioskowała 

o utwardzenie dróg dojazdowych do nowo wybudowanych domów na Osiedlu domków 

jednorodzinnych; 

- radny Wojtyszyn: 

1) podziękował za wymianę oświetlenia na ledowe w lampie stojącej na rogu ulicy Kościuszki i Polnej; 

2) chciałbym wnioskować o podjęcie działań, czy podjęcie uchwały o przywrócenie dla Mieściska praw 

miejskich. Wiele miejscowości odzyskuje prawa miejskie widząc w tym korzyści. Myślę, że gmina 

Mieścisko też miałaby korzyści Odzyskując prawa miejskie korzyści są znaczne większe min. poprzez 

dotacje unijne. Widzę przy tej okazji rozwój Mieściska; 

3) czy coś wiadomo na temat planu zagospodarowania przestrzennego przy ul.Łąkowej; 

4) w lutym przychodzi informacja o ostatecznej kwocie subwencji oświatowej. W związku z czym 

interesuje mnie czy jest już metryczka po korekcie i czy wiadomo dokładnie ile będzie wynosiła 

subwencja oświatowa na ten rok ? 

- radna Oelke  - prosiła o naprawę  nawierzchni na odcinku Wiela-Gołaszewo, która w wyniku opadów 

uległa pogorszeniu; 

- radny Serafiński – zwrócił uwagę, że droga dojazdowa do mieszkańców po byłej cegielni w Jaworówku 

jest nieprzejezdna dla samochodów osobowych; 

- radny Witucki – zwrócił uwagę, że na terenie gminy jest jeden klub sportowy „Sokół” i poza tym sport 

„leży”. W minionych latach drużyna z naszej gminy uczestniczyła corocznie w spartakiadzie 

mieszkańców powiatu wągrowieckiego. W tym roku na spartakiadzie zimowej  jako jedyna gmina w 

powiecie wągrowieckim nie wystawiliśmy żadnej reprezentacji. Jednym klubem nie załatwimy sportu 

w gminie”; 

- P.Synoracki – radny powiatowy  odniósł się do wniosku P.radnej Oelke o złym stanie drogi bo jest to 

droga powiatowa. Wspomniał, że jutro będzie rozmawiał z dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg. 

Wskazał, że ZDP wykonuje już naprawy na terenie gminy Mieścisko, min. w Podlesiu Kościelnym, na 

ul.Pocztowej po prawej stronie przy przejeździe kolejowym. Droga do Gołaszewa jest w coraz gorszym 

stanie. Ona ma już 50 lat, od tego czasu ruch samochodowy wzmógł się wielokrotnie. Trzeba 

wnioskować aby całe łaty były wycinane. Przepust przed Gołaszewem też jest wybój. Potrzebna byłaby 

duża inwestycja w tym zakresie na drodze Wiela-Gołaszewo. O wszystkich zgłaszanych wnioskach 

wiadomo jednakże jest to uzależnione od środków finansowych. 

W roku bieżącym są przewidziane pieniądze na opracowanie projektu na ścieżkę pieszo-rowerową do 

Wieli. 

- radna Chelwing -  zwróciła się do sołtysów i radnych, że zaczynają się problemy z jazdą autobusu z 

Gniezna. W zeszłym tygodniu nie jechał 2 razy. Dzieci czekały na przystanku i rodzice musieli 

organizować własny transport. Chodzi o to żeby rodzice wiedzieli, że w takich sytuacjach muszą 

dzwonić do PKS w Gnieźnie. Jeśli nie będziemy monitować to może się to zdarzać coraz częściej”; 
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Adn.   – zapytania sołtysów 

- P.Starosta – sołtys Popowa Kościelnego – ponowiła prośbę radnej o wyrównanie dróg na Osiedlu. 

Ponadto P.sołtys prosiła w imieniu mieszkańców o zamontowanie lustra w miejscu: wyjazd z 

ul.Półwiejskiej na drogę do Podlesia Wysokiego. Bo tam jak rolnik wyjeżdża dużym traktorem nie widzi 

kto jedzie za nim. W ostatnim czasie były tam dwie stłuczki; 

- P.Kozłowski – sołtys Gorzewa: 

1) w imieniu mieszkańców Gorzewa tam gdzie są budynki socjalne proszą o postawienie wiaty, 

przystanku gdyż jest tam jest dużo dzieci dojeżdżających do szkoły, a od  września jeszcze trójka będzie 

do zerówki”; 

2) zwrócił uwagę, że obecna droga Mieścisko-Gorzewa jest nieprzejezdna. Jak obeschnie jest prośba 

aby w tych najgorszych miejscach tłucznia nawieźć”; 

Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

- w sprawie naprawy dróg – „dzisiaj na drogach nie można nic robić póki nie stopnieje. Tam gdzie są 

dziury będziemy łatać jak obeschnie. 

- odnośnie zamontowania lustra – musi to być poparte uzasadnieniem. Będziemy czynić starania żeby 

lustro tam było”; 

- odnośnie wiaty w Gorzewie – „zostanie sprawdzone czy jest zasadne”; 

Na zakończenie Wójt generalnie odniósł się do wszystkich wniosków o naprawę dróg, że przystąpimy  

do napraw kiedy grunt obeschnie i będą sprzyjające warunki pogodowe; 

 

Adn. 7 

 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację ze swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym.  

(informacja stanowi  Załącznik Nr 4  do protokołu). 

 

Adn. 8  

 Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego – P.Kazimierz Staroń odczytał 

informacje o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 

(Informacja Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

 

Adn. 9 

 Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta  Kapczyńska przedstawiła informację ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym: 

- 14 grudnia 2016 r. – udział w gali „Złota Pieczęć” Głosu Wągrowieckiego; 
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- 18 grudnia 2016 r. – udział w IX spotkaniu przy wigilijnym stole z dziećmi rodzin niezamożnych 

zorganizowane przez P.Leszka  Bodusa. W spotkaniu brało udział 130 dzieci; Ponadto udział w tym dniu 

w wigilii emerytów i rencistów; 

- 19 grudnia 2016 r. – udział w spotkaniu wigilijnym z pracownikami Urzędu Gminy; 

- 21 grudnia 2016 r. – udział w spotkaniu wigilijnym z dziećmi ze świetlicy środowiskowej; 

- 1 stycznia 2017 r. – udział we mszy św. w Budziejewku w intencji mieszkańców gminy; 

- 5 stycznia br. – udział w spotkaniu noworocznym gminy Mieścisko oraz w zakończeniu pracy i przejścia 

na emeryturę Prezesa Banku Spółdzielczego w Gnieźnie; 

- 6 stycznia br. – udział w orszaku Trzech Króli w Mieścisku; 

- 7 stycznia br. – udział w spotkaniu noworocznym u Marszałka Województwa Wielkopolskiego; 

- 8 stycznia br. – udział w uroczystym kolędowaniu z udziałem chóru „KANON” zorganizowanym przez   

  P.Leszka Bodusa; 

- 15 stycznia br. – udział w XXV graniu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Mieścisku i Popowie 

Kościelnym; 

- 21 stycznia br. – udział w spotkaniu z okazji Dnia Babci i Dziadka w Zabiczynie; 

- 26 stycznia br. – udział wraz z chórem KANON w koncercie dla podopiecznych w Łopiennie; 

- 27 stycznia br. – udział w zebraniu wiejskim w Mieścisku; 

- 28 stycznia br. – udział w spotkaniu z wolontariuszami Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy; 

- 1 lutego br. – udział w okolicznościowym spotkaniu z okazji jubileuszu 35-lecia pracy na urzędzie 

Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego. Podczas spotkania Prezes Towarzystwa im.Hipolita 

Cegielskiego wręczył jubilatowi  statuetkę  „lider pracy organicznej”; 

- 15 lutego br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 

 

Adn. 10 

 Informację z pracy stałych komisji Rady Gminy złożyli Przewodniczący Komisji. 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty – Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 25 stycznia 2017r.  

1. Zapoznanie Komisji z informacją na temat: „Realizacji polityki mieszkaniowej na terenie gminy 

Mieścisko w roku 2016 i plan na rok 2017, w tym: 

a) planowany zasób mieszkań do przydziału na rok 2017, w tym remonty pustostanów; 

b) zapoznanie się z ilością rozpatrywanych wniosków i przydziałem mieszkań w roku 2016; 

2. Zapoznanie z ofertą szkól, GBP oraz opiekunów świetlic wiejskich w zakresie propozycji dla dzieci na 

ferie zimowe. 



7 
 

2) 15 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji w celu zaopiniowania materiałów i projektów uchwał 

na sesję; 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 18 stycznia br. 

1.Zapoznanie z informacją na temat: przygotowania do zimowego utrzymania dróg w powiecie i gminie 

Mieścisko w okresie zimowym 2017, wykonanych prac remontowych i konserwacyjnych na drogach w 

roku 2016 oraz planu robót na chodnikach i drogach powiatowych w gminie Mieścisko w 2017 roku. 

W komisji wzięli udział: Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wągrowcu, Prezes SPPU „MIKOROL”, 

Kierownik ZAZ w Gołaszewie. 

2) 15 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję. 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 26 stycznia br. 

1. Kontrola realizacji uchwał Rady Gminy Mieścisko za rok 2016. Przewodniczący Komisji odczytał 

protokół i wnioski z przeprowadzonej kontroli. 

2) 15 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem zaopiniowania materiałów i projektów 

uchwał na sesję Rady Gminy. 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy – 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

1) 24 stycznia br.  

1. Informacja Kierownika Placówki Terenowej KRUS na temat „Działalność Placówki Terenowej Kasy 

Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w Wągrowcu, w tym: ubezpieczenia rolników, ubezpieczenia 

dzieci od następstw nieszczęśliwych wypadków, świadczenia odszkodowawcze, składki”. 

2) 10 lutego br.  

1. Informacja na temat działalności koła łowieckiego na terenie gminy Mieścisko, w tym nowe Prawo 

Łowieckie: 

a) Omówienie zasad współpracy miedzy kołem łowieckim a zainteresowanymi rolnikami w zakresie 

ochrony upraw rolnych przed zwierzyną łowną w roku 2017; 

b) Szkody wyrządzane przez zwierzynę łowną i odszkodowania w tym zakresie”. 

2. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat zagrożenia chorobami przenoszonymi przez 

zwierzynę łowną. 

3) 15 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejszą 

sesję Rady Gminy. 

Adn.11 -  Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci prowadzonych przez Gminę 

Mieścisko szkół podstawowych i klas dotychczasowego gimnazjum oraz określenia granic ich obwodów 

do nowego ustroju szkolnego. 
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Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Justyna Michalska – inspektor ds. oświaty, kultury 

fizycznej i turystyki w Urzędzie Gminy. 

Projekt uchwały proponuje aby publiczne Gimnazjum w Mieścisku zostało włączone do szkoły 

Podstawowej im.Stefana Czarnieckiego na następujących warunkach: 

1) 8-letnia Szkoła Podstawowa im.Stefana Czarnieckiego rozpoczęłaby działalność z dniem 1 

września 2017 r.. Kształcenie w klasie I 8-letniej Szkoły Podstawowej rozpoczęłoby się w roku 

szkolnym 2017/2018.Natomiast publiczne Gimnazjum im. Powstańców Wlkp. zakończyłoby 

działalność z dniem 31 sierpnia 2017 r.; 

Następnie omówiła Załączniki do projektu uchwały, które stanowią: 

 

1) Proponowany w uchwale plan sieci publicznych szkół podstawowych, prowadzonych przez 

Gminę Mieścisko oraz Gnieźnieńską Szkołę Wyższą Milenium w Gnieźnie oraz granice 

obwodów tych szkół na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. określa Załącznik Nr 

1; 

2) Plan sieci klas dotychczasowego Gimnazjum im. Powstańców Wielkopolskich w Mieścisku przy 

ul. Wągrowieckiej 19 prowadzonego przez gminę Mieścisko oraz granice obwodów tych klas w 

okresie od 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. określa Załącznik Nr 2; 

3) Projekt planu sieci publicznych 8-letnich szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę 

Mieścisko oraz Gnieźnieńską Szkołę Wyższą Milenium w Gnieźnie a także granice obwodów 

tych szkól od dnia 1 września 2019 r. określa Załącznik Nr 3; 

Proponowany w uchwale plan sieci szkół i plan obwodów umożliwi wszystkim uczniom z terenu gminy 

spełnienie obowiązku szkolnego i obowiązku nauki w całej strukturze organizacyjnej w w klasach od I 

– VIII  oraz w klasach II-III dotychczasowego gimnazjum, funkcjonujących w budynkach o bliskiej 

lokalizacji (ok.100m) mimo różnych adresów bez zmianowości. 

Wójt Gminy zorganizuje i zapewni bezpłatny dowóz i odwóz wszystkim dzieciom z terenu Gminy 

Mieścisko, uczęszczającym do w/w szkół. 

Sieci szkół oraz granice obwodów zachowano jak dotychczas. 

W styczniu br. Wójt Gminy przeprowadził konsultacje społeczne w celu zasięgnięcia opinii w sprawie 

reformy oświaty z organami szkól tj. Dyrektorem Radami Pedagogicznymi i Radami Rodziców w/w 

szkół. 

Projekt w/w uchwały po uchwaleniu zostanie przekazany do Kuratorium Oświaty oraz Związkom 

Zawodowym do zaopiniowania. Kuratorium ma 21 dni na wydanie opinii, po czym do 31 marca br. 

Rada po uzyskaniu pozytywnej opinii w/w organów w terminie do 31 marca br. podejmie uchwałę w 

sprawie dostosowania sieci szkól podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres 

od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

Do Kuratorium oprócz uchwały będzie przekazana jeszcze dodatkowa informacja o liczbie uczniów w 

roku szkolnym 2017/2018 i nauczycieli na rok szkolny 2017/2018 oraz prognozowanej liczbie 

oddziałów dla Szkoły Podstawowej w Mieścisku i Szkoły Podstawowej w Popowie Kościelnym oraz 

mapka lokalizacyjna w celu poglądu gdzie nasze budynki znajdują się; 

Pani Justyna Michalska podała informację dot. liczby uczniów i oddziałów w roku szkolnym 2017/2018: 

- dla SP w Mieścisku – 398 uczniów 
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- dla SP.Milenium w Popowie Kościelnym – 80 uczniów 

W tym w klasie I – 35 uczniów dla SP. w Mieścisku 

                                    6 uczniów dla SP w Popowie Kościelnym 

oraz prognozowana liczba oddziałów w roku szkolnym 2017/2018 

- dla SP w Mieścisku – 21 oddziałów 

- dla SP w Popowie Kościelnym – 7 oddziałów 

W tym w klasie I dla Sz.P. w Mieścisku – 2 oddziały 

                              dla Sz.P.w Popowie Kościelnym – 1 oddział 

Proponowana liczba dowożonych uczniów w roku szkolnym  2017/2018 

- dla Sz.P. w Mieścisku – 215 uczniów 

- dla Sz.P. w Popowie Kościelnym – 24 uczniów 

W tym w klasie I dla Sz.P. w Mieścisku – 20 uczniów 

                              dla Sz.P.w Popowie Kościelnym – 3 uczniów 

Do przedstawionego projektu uchwały zgłosił zapytania radny Rodzewicz: 

1) jaki był wynik konsultacji z rodzicami, z Radą Rodziców i ze Związkami Zawodowymi  tzn.tak, 

nie, tak, nie; 

2) chciałbym wiedzieć ile jest obecnie oddziałów, a ile się planuje ? 

Odpowiedzi na pytanie radnego udzieliła P.Michalska – inspektor ds. oświaty, kultury fizycznej i 

turystyki. 

W styczniu odbyły konsultacje z dyrektorami szkół, radami pedagogicznymi i radami rodziców. Szkoły 

Podstawowej w Mieścisku i Gimnazjum w Mieścisku. Były to spotkania w kwestii opinii. Organy te 

wypowiedziały się do reformy oświaty w sposób następujący: włączenie dotychczasowych klas 

gimnazjum do funkcjonującej już na terenie gminy Szkoły Podstawowej. W/w organy wypowiedziały 

się również co do sposobu dalszego wykorzystania w przyszłości budynku gimnazjum: zaproponowano 

utworzenie szkoły branżowej, bądź utworzenie liceum, technikum, utworzenie klas kształcenia 

specjalnego dla uczniów o potrzebach kształcenia specjalnego, lub klas językowych, żłobka dla 

najmłodszych dzieci, utworzenie dodatkowych oddziałów przedszkolnych, również zaproponowano 

aby utrzymać dotychczasowa liczbę świetlic i bibliotek oraz przeprowadzenie porad z doradcą 

zawodowym dla uczniów Gimnazjum w celu podjęcia prawidłowej decyzji wyboru szkoły (dziś 

ponadgimnazjalnej). 

Z kolei głos zabrał Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński, który zwrócił uwagę, że ustawa przewiduje 

albo wygaszanie gimnazjum albo włączenie. Myśmy przyjęli wariant włączenia, który pozwoli 

wykorzystać istniejący potencjał pedagogiczny. Jest ustawa i Wójty i Rada są zobowiązani do 

wykonania. Pracujemy nad całym systemem organizacyjnym. Z demografii wynika, że nowy budynek 

gimnazjum będzie pusty za 2 lata .Z konsultacji wynika, że jest troska wszystkich żeby nie był pusty. W 

tym miejscu P.Wójt zwrócił się do Rady o pomysły co zrobić w budynku byłego gimnazjum od 1 

września 2018 r. 
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Następnie P.Justyna Michalska przedstawiła liczbę uczniów i oddziałów w roku szkolnym 20016/2017 

oraz po włączeniu Gimnazjum w strukturę Szkoły Podstawowej: 

-  w roku szkolnym 20016/2017  

- w Szkole Podstawowej w Mieścisku jest 362 uczniów w 18 oddziałach; 

- w  Szkole Podstawowej „Milenium” w Popowie Kościelnym jest 74 uczniów w 6 oddziałach 

- w Gimnazjum – 200 uczniów w 9 oddziałach. 

Natomiast po włączeniu Gimnazjum w strukturę Szkoły Podstawowej w Mieścisku – (prognoza) 

- Szkoła Podstawowa Mieścisko z klasami dotychczasowego Gimnazjum – w klasach I-VII 

Prognozuje się 399 uczniów w 20 oddziałach; 

Natomiast dotychczasowe klasy Gimnazjum – 121 uczniów w 6 oddziałach; 

- Szkoła Podstawowa „Milenium” w Popowie Kościelnym –około 85 uczniów w 7 oddziałach; 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie 

projektu dostosowania sieci prowadzonych przez Gminę Mieścisko szkół podstawowych i klas 

dotychczasowego gimnazjum oraz określenia granic ich obwodów do nowego ustroju szkolnego pod 

głosowanie. 

Na 15 radnych: 13 głosowało „za”, 1 radny „wstrzymał się od głosu” i 1 radny głosował „przeciw”. 

Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci prowadzonych przez Gminę Mieścisko szkół 

podstawowych i klas dotychczasowego gimnazjum oraz określenia granic ich obwodów do nowego 

ustroju szkolnego została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Adn.12 -  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 

publiczne przedszkole, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Justyna Michalska – inspektor ds. oświaty, kultury 

fizycznej i turystyki 

Nowelizacja ustawy o systemie oświaty ograniczyła pobieranie opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dziecka powyżej 5 lat. W zamian za w/w ograniczenie opłat, samorządy będą 

otrzymywać subwencję oświatową w kwocie średnio  4.300 zł/dziecko. 

Jednocześnie powrócono do zapytania radnej Oelke zgłoszonego na ostatnim wspólnym posiedzeniu 

komisji w sprawie zasadności odpłatności 1 zł za każdą godzinę dziecka w Przedszkolu, wykraczającą 

poza podstawę programową kiedy dziecka nie ma w Przedszkolu. Jest tzw. opłata abonamentowa, czy 

to jest zapis w statucie, czy wynika z ustawy ? 

Do zapytania radnej ustosunkowała się Dyrektor Przedszkola – P.Danuta Ciszewska. 

Przedszkole obowiązuje umowa z rodzicami. Nigdy w Przedszkolu w Mieścisku nie było takiego upustu. 

Napewno nie wynika to z ustawy. Chyba, że organ prowadzący podejmie taką uchwałę. 

Jeśli rodzic wcześniej zgłosi absencję chorobową dziecka np.1 miesiąc to umowa jest aneksowana, 

podobnie jak ktoś wyjeżdża z dzieckiem dłużej za granicę to też umowa jest aneksowana. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu. 

Adn.13 -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/143/16 Rady Gminy Mieścisko z dnia 14 

grudnia 2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji dla publicznych szkół podstawowych, publicznych 

przedszkoli i publicznych innych form wychowania przedszkolnego,  prowadzonych na terenie Gminy 

Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Justyna Michalska – inspektor ds. oświaty, kultury 

fizycznej i turystyki w Urzędzie Gminy. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu. 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady o godzinie 13.40 zarządziła przerwę do godziny 14.00. 

Po przerwie obrady zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał. 

Adn.14 - Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2017 roku. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w głosowaniu 

została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Adn.15 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Mieścisko w dzierżawę 

części nieruchomości, na których posadowiona została sieć wodociągowa 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Adn.16 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres powyżej trzech 

lat nieruchomości w Gorzewie. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 do 

protokołu. 

Adn. 17 -  Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy Mieścisko 

środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług VAT dla samorządowego 

zakładu budżetowego. 

Stosownie do treści art.15 ustawy o finansach publicznych samorządowy zakład budżetowy może 

otrzymywać z budżetu gminy środki finansowe wynikające z rozliczenia podatku VAT związanego z tym 

zakładem. Zasady ustalania i przekazywania tych środków określa organ stanowiący gminy. 

Jednocześnie Skarbnik Gminy  podała kwoty podatku VAT do zapłaty przez poszczególne jednostki: 
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- gmina – 1.726,62 zł 

- Szkoła Podstawowa Mieścisko -  71,95 zł 

- Zakład Aktywności Zawodowej – 2.790,78 zł 

Kwota podatku VAT do odliczenia z roku 2016 wynosi 42.610,00 zł. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu. 

Po podjęciu uchwał mieszkaniec Mieściska – P.Jan Szcześniak zwrócił uwagę na zły stan drogi na 

ul.Łąkowej w Mieścisku prosząc o jej naprawę. 

Adn. 18 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

- ulica za „ORLIK-em” – została zrobiona częściowo; 

- Posterunek Policji (rynna) – zostanie naprawione; 

- dziury na ulicach – jest to praca ciągła. Będziemy naprawiać w miarę jak pozwolą na to warunki 

pogodowe; 

- ustawa o wycince drzew – „jest ustawą. Na najbliższej Komisji może zostanie przedstawiony projekt 

uchwały pomocny do usunięcia drzew na drogach wojewódzkich i powiatowych. Po wejściu w życie 

ustawy mieszkańcy dzwonią do Urzędu z pytaniami czy mogą wyciąć drzewo ? Jeśli ktoś ma las to 

podlega programowi leśnemu. Jeśli ktoś ma grunt gdzie jest działalność gospodarcza to też musi mieć 

zgodę. Tylko na działce prywatnej można wycinać bez zezwolenia”; 

- radnemu Kalka – zlecone zostanie odnowienie oznakowania poziomego; 

- w sprawie asfaltu na ul.Hanki Sawickiej – „zostanie to w najbliższych dniach sprawdzone”; 

- oznakowanie łącznie z tablicami ogłoszeń jest w trakcie zamawiania; 

- ul.Lipowa w Popowie Kościelnym – „najpierw będziemy drogę utwardzać”; 

- odnośnie wniosku radnego w sprawie przywrócenia praw miejskich – radnym został rozdany artykuł 

wydrukowany ze strony internetowej „Prawo dla samorządu” opisujący kryteria do spełnienia przed 

uzyskaniem statusu miasta; 

- w sprawie autobusu z Gniezna – zainterweniujemy u P.Dyrektora PKS; 

- o lokalach – „prowadzimy taką politykę, że staramy się sprzedać i poprzez sprzedaż wychodzi ze 

wspólnoty”; 

- w sprawie naprawy ul.Łąkowej – „tak jak wszystkie ulice będziemy robić” 

- w sprawie podłączenia się mieszkańców do gazu – „z wywiadów przeprowadzonych przez firmę BLU 

GAZ 55 osób wyraziło chęć podłączenia do gazu, a umowę podpisało tylko 5”; 

Adn. Wolne głosy i wnioski 

- radny Rodzewicz: 
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1) jak wygląda na terenie gminy realizacja zmienionej ustawy o ochronie środowiska zezwalającej 

wycinkę drzew bez pozwolenia ? 

2) zapytał jak wygląda zabezpieczenie odpowiedzialności cywilnej osób, które prowadzą  drużyny 

dziecięce. Wszystko jest dobrze dopóki rodzic nie zacznie dochodzić swoich praw; 

3) zwrócił uwagę, że firma odbierająca odpady komunalne nie chciała zabrać wyrzuconych po świętach 

choinek. Firma obsługująca gminę w ubiegłym roku zabrała bez problemu; 

4) czy byłaby możliwość ustalenia określonego dnia w miesiącu do odbioru tzw. odpadów 

wielkogabarytowych ? 

- radna Oelke – odnośnie subwencji oświatowej. Niepokojąca jest kwota mniejsza o 700.000 zł. Z czego 

to wynika ? 

- Wójt – wyjaśnił, że trwają rozmowy i wyjaśnienia gdzie powstał błąd. Gmina otrzymała tę informację 

w ubiegłym tygodniu. Odpowiedź zostanie udzielona Radzie na najbliższym posiedzeniu. 

- radna Kubicka – odnosząc się do bezpieczeństwa w świetlicach zwróciła uwagę, że to nie tylko 

otwarcie świetlicy to czasami jeszcze trzeba zrobić program kulturalny. Przychodzą do świetlicy 

młodsze i starsze dzieci. Powyżej 7 roku życia dzieci są ubezpieczone w szkole, do 7 roku życia muszą 

być z rodzicami; 

- radny Wojtyszyn – na posiedzeniu Komisji Oświaty wynikł problem odpowiedzialności opiekuna 

świetlicy, który argumentował, że nie ma uprawnień do organizowania zajęć w czasie ferii z dziećmi. 

Komisja zapoznała się z treścią umowy z opiekunami świetlic, w których pisze o organizowaniu przez 

opiekunów świetlic  zajęć. Tak mówi umowa i tę odpowiedzialność opiekun przyjmuje w momencie 

podpisania umowy. 

- radna Oelke – zwróciła uwagę, że zasadne byłoby pomyśleć o ubezpieczeniu opiekunów od 

odpowiedzialności cywilnej. To jest dobrze jak jest dobrze. 

- radny Witucki – w umowie z opiekunem świetlicy nie ma nic o paleniu w piecu. W Domu Kultury w 

Sarbii jest piec CO. Opiekun musi być palaczem, hydraulikiem. O tych czynnościach, które robi nie ma 

nic w umowie. Jeśli chodzi o organizację zajęć kulturalnych to mogą tym się zajmować osoby 

wyspecjalizowane, opiekun nie ma takich kwalifikacji. 

- radna Kubicka – ja też się obawiam podczas organizowanych zajęć w świetlicy o bezpieczeństwo. W 

przypadku większych imprez organizowanych dla dzieci zapraszam panie przedszkolanki. 

- Skarbnik Gminy – P.Samarzewska – wyjaśniła, że wszystkie świetlice są ubezpieczone od 

odpowiedzialności cywilnej. 

- radny Staroń – zwrócił uwagę, że kwestia odpowiedzialności i kwalifikacji opiekuna do organizowania 

zajęć dla dzieci wyszła od opiekuna świetlicy w Zbietce. Zakres czynności  opiekuna w umowach nie 

jest do wykształcenia opiekunów. Wątpię czy ktoś ma uprawnienia; 

- radna Chelwing -  opiekun ma zakres obowiązków w umowie i musi sobie z tego zdawać sprawę; 

- Przewodnicząca Rady – należy przyjąć to jako sygnał sprawa odpowiedzialności opiekunów świetlic. 

Trzebaby sprawdzić to pod względem prawnym jak należy zabezpieczyć się; 

- Wójt – „jeśli ktoś przyjmuje obowiązki to też podejmuje jakieś ryzyko. Co napisać w umowie 

opiekunowi. Mowa o kwalifikacjach opiekuna do prowadzenia zajęć – uważam, że jest tu 

nadinterpretacja; Gmina ma ubezpieczone stadiony, boisko ORLIK; 
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- w kwestii organizowania spartakiady – jeszcze nigdy urzędnik nie organizował spartakiady. Ludzie 

muszą się sami zorganizować, w przeciwnym razie nic nie zrobimy; 

- odbiór odpadów – przetarg wygrała firma REMONDIS i ona będzie odpierała odpady komunalne przez 

2 lata. Jeśli chodzi o odbiór choinek, to muszą one być pocięte we workach. Odpady wielkogabarytowe 

składowane są na PSZOK-u gdzie można dostarczyć w każda drugą sobotę miesiąca. 

- radny Rodzewicz – zadał pytanie czy  ubezpieczyciel nie mógłby ubezpieczyć niektórych imprez; 

- Wójt – gmina ma ubezpieczone wszystkie świetlice; 

- Skarbnik – wszystkie place zabaw są ubezpieczone od odpowiedzialności cywilnej; 

- sołtys wsi Nieświastowice – zwrócił uwagę, że droga w Nieświastowicach jest nieprzejezdna gdyż nie 

ma żadnego zakazu parkowania i samochody stoją po dwóch stronach drogi; 

W związku z wyczerpaniem zapytań i dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za udział 

i zamknęła XXIV sesje Rady Gminy. 

 

  Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 

 Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 

 Gminy 

  /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 

  

 

 

 

 

 

        

 

 


